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butlletí del Grup d’Advocats Joves

Encara no ets del GAJ???
Apunta-t’hi enviant-nos un e-mail a advocatsjoves@icab.cat  i rebràs informació dels nostres actes, cursos, festes i altres, a més

de gaudir d'avantatges. Ara el GAJ també al Facebook ! Un nou mitjà per estar al dia de les nostres activitats i en contacte amb

els companys agrupats. http://es.facebook.com

Com veus la professió i com creus que

es veu des de fòra?

Crec que és necessària per a la defensa del

dret i que és vist en un sentit més negatiu del

que voldria com a conseqüència de la influència

de la dificultosa funcionalitat de l’administració

de justícia.

Veig una professió amb moltes cares, un

bon advocat ha de ser advocat, psicòleg i actor.

Crec que se’ns té respecte. Tothom vol tenir

sempre un advocat a prop però no necessitar-

lo mai. Des de fòra se’ns acostuma a veure com

a persones bastant estirades i serioses que som

capaços de defensar allò indefensable.

Fòra de la feina, tens relació amb d’altres

advocats?

Naturalment. Sempre he cregut en la relació

humana. No hem de veure l’professional contrari

com un enemic.

Tinc relació amb companys i companyes de

la universitat, bastants d’ells advocats, però quan

ens veiem tenim prohibit parlar de feina, sinó és

per aconsellar-nos.

Com veus la relació entre jutges i

advocats?

Distant. Excepte en el supòsit de l’existència

d’una amistat prèvia. No obstant, hauria de ser

cordial.

Fa massa poc que exerceixo com per opinar.

La sensació que em dóna, però, és que no ens

tenen massa ben considerats, ens passem el

dia recorrent totes les resolucions que dicten,

allarguem els judicis més del que ells desitjarien.

Consideres necessària l’especialització

dels advocats?

És necessària atesa la proliferació legislativa

i la pràctica impossibilitat de poder dominar

professionalment totes les matèries del dret.

Aprenentatge i coneixament. Juventut i

maduresa. Il.lusió i experiència.

Amb aquesta entrevista escoltem els dos

pols del món de l'advocat.

Julián Mª Valón

Col·legiat nº 6048. Incorporat al Col·legi de

Barcelona l’any 1955.

Alba Pérez

Col 32.644. Incorporada al Col·legi de

Barcelona l’any 2007.

www.icab.cat

Fins a cert punt. Crec convenient dominar

algun àmbit del dret concret, però sense oblidar

les altres especialitats. Un advocat complet és

aquell que sap moure’s en tots els àmbits.

Quina opinió tens de l’ICAB?

Considero absolutament necessària la seva

existència. Precisament per la defensa dels drets

dels professionals.

Cap en especial. Fa molt poc que estic

col·legiada.

Has treballat de passant sense cobrar?

Efectivament, i al marge de les necessitats

econòmiques personals de cada jove, en el meu

temps era habitual. Interessa adquirir

coneixements en la pràctica de la professió i, en

aquest sentit, vaig tenir uns molts bons mestres.

He tingut sort i no ho he hagut de fer.

Quan va ser la primera vegada que vas

tenir la impressió de, realment, ser un

advocat?

Sempre. Deu ser perquè el meu avi era

procurador i el meu pare va exercir com a advocat

fins a la seva defunció. El cert és que des dels

meus primers passos professionals he tingut el

ple convenciment que la meva pressió d’advocat

era molt important i voldria transmetre-ho als joves

advocats, que mai he permès que algú intentés

conculcar la meva actuació com a advocat.

El  primer cop que em vaig posar la toga per

fer un judici.

Com veus el futur de la professió?

Sóc optimista perquè la nostra professió és

necessària. Hem d’exercir-la tenint en compte

el  necessar i  respecte a les normes

deontològiques i mai oblidar el respecte que

mereixen els clients i companys.

Veig que és una professió necessària. Per

sort per alguns, per desgràcia per altres, sempre

es necessiten advocats.

Creus que l’advocat ha de tenir una imatge

de serietat?

No només l’ha de donar, sinó que ha de ser

seriós. En primer lloc, pel client; explicant-li els

seus drets i les seves obligacions, sense donar-

li la raó jurídica sinó la té. I, en segon lloc, serietat

amb el company contrari i amb l’administració

de justícia.

En el meu cas és essencial. Sóc noia i tinc

23 anys, haig de transmetre una gran seguretat

i serietat, tant per l’actitud com pel vestir, perquè

en un inici els clients s’espanten quan veuen

que seré jo qui els hi portaré el cas.
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AGENDA:
connecta’t!
11 de juliol

Festa d’Estiu
Entrega del Premi Taronja-Llimona i entrega del Premi

Economist & Jurist.

i al setembre:

• Curs d’Anglès

Noves Edicions

• Curs d’Oratòria
• Curs de Comunicació

Conferències

Llançament al procediment
de desnonament

Balanç de la Llei del Dret
Concursal

La reclamació
d’indemnització per
accident laboral

7:00 a.m. d’un dia primaveral, pregunta per a

un advocat jove que està a l’última de

tendències - també legislatives - i fòra d’horari

de despatx: és veritat que el Govern pagarà

les pensions dels nens?

Davant d’aquesta pregunta és possible

imaginar-se el president del govern estenent

un xec per import de les sabates i classes

de reforç dels nens d'una clienta… no pot

ser… no serà que s’ha aprovat el Fons de

Garantia de Pensions d’aliments???

Si, es va promulgar la llei que crea EL FONS

DE GARANTIA DE PENSIONS, regulat en els

arts. 49 a 52 de la Llei 5/2008 DEL DRET DE

LES DONES A ERRADICAR LA VIOLÈNCIA

MASCLISTA. Per cert... Quina relació hi ha

entre “erradicar la violència masclista” i

“assegurar que es cobreixin les necessitats

bàsiques dels menors”?

Per a la utilització d’aquest fons ha d’existir

constatació judicial de l’incompliment del

deure de satisfer les pensions i que aquest

incompliment comporti una situació de

precarietat econòmica.

Per a tenir dret a les prestacions a càrrec del

FGP és necessari haver cursat execució del

títol judicial que reconegui el dret a rebre la

pensió, i que es demostri que, malgrat

aquesta tramitació, no s’ha pogut cobrar.

Així mateix, s’estableix el dret de repetició

que tindrà el Govern contra les persones que

hagin incomplert la resolució judicial de

pagament de la pensió. Sense perjudici

d’aquest, les beneficiàries hauran de continuar

els tràmits del procediment d’execució del

títol judicial i, si s’obté el cobrament de les

pensions impagades, la beneficiària tornarà

les quantitats cobrades.

S’ignoren les condicions que haurien de reunir

els lletrats per a exercir el dret de repetició

o de recobrament. Es podria obrir una nova

especialitat del torn d’ofici on els

assumptes de recobrament o repetició

fossin dirigits per advocats no designats

per al procediment familiar.

la Llei. De moment, centrem les energies

a que els pares separats es conscienciïn

de que són ells els que han de pagar les

pensions dels seus fills, i no el Govern.

Elisabeth Calafell, vocal del GAJ.



Noves Incorporacions: Eduard Antoni Armadàs Sabaté; Adelia Arroyo Pedrero; María Boada Descalzo; Silvia Buenacasa

Lucas; Juan Campos Pamias; Yolanda Cayuela Galera; Javier Contreras Castro; Montserrat Dalmau Martínez; Lídia Escribano Pacheco; Míriam Fabregas

Campos; Martha Carolina García González; Meritxell Gascon Reina; Carlos Hernández Rodón; Raquel Híjar Muñoz; Ivana Inés Marín Benítez; Marc Marsal

Collado; Ferran Marsol Vázquez; Marta Mestres Rius; Milagros Moratalla Salido; Maria Muñoz Martínez; Jose Manuel Novo Seco; Margarita Otero Silveira;

Alvaro Palés Arredonda; José María Pujals Gesteira; Laura Pujol Benaiges; Victor Rodrigo Zamora; Erica Rubio Valera; Elena Sanchez Pomes.

Què hem fet?

Letter Box

Conferència IRPF 2007
El GAJ va organitzar el passat dia 9 de maig

una conferència que sota el títol "IRPF - Pautas

para la declaración 2007" va tenir com a objectiu

primordial fer un repàs general de la tributació

dels diferents tipus de rendiments que conformen

aquest Impost. Els ponents, van exposar quines

són les principals novetats a considerar en

l'elaboració de la declaració 2007, la primera

que té lloc sota l'empara de la nova llei d'IRPF

en vigor des del passat 1 de gener de 2007.

Sopar-homenatge companys amb 50 anys de professió.
El passat 28 de maig va tenir lloc, per cinquè any consecutiu, un dels actes més entranyables que el

Grup d’Advocats Joves organitza: el sopar-homenatge amb aquells companys que enguany han complert

50 anys de professió. En aquest mateix acte es va aprofitar per donar la benvinguda a la recent creada

Comissió d’Advocats Seniors, que van assistir al sopar gairebé al complet. L’experiència va ser

inmillorable i des d’aquí volem agraïr-los la seva presència, que va fer possible que durant unes hores

el temps s’aturés i el patí de columnes retornés als seus origens, quan gairebé era l’únic espai destinat

al Col·legi d’Advocats. Inoblidables van ser els discursos d’aquells companys, plens de sentiments,

experiència, coneixement, passió i tendresa; poques nits s’aprèn tant. Moltes gràcies a tots!

Si vols enviar-nos la teva opinió o
queixa sobre qualsevol qüestió
referent a la professió, o vols ma-
nifestar el teu desacord envers
algun comentari aparegut en
aquesta secció, ho pots fer en-
viant-nos un e-mail a la següent
adreça: advocatsjoves@icab.cat

Les opinions recollides són exclusivament dels seus
autors. El Bull Pen es reserva el dret d’extractar i editar
els textos enviats per a la seva publicació.

Jean-Yves Teindas • Col·legiat 30.105

Curs Zero: El Meu Primer Recurs en Via Administrativa
El passat 5 de maig la companya Amina Omar, vocal del GAJ, va impartir un curs zero “El meu primer

recurs en via administrativa”. Enfocat des d’un aspecte purament pràctic i analitzant tots els aspectes

claus a l’hora de presentar un recurs administratiu contra les Administracions Públiques, els assistents

van tenir l’ocasió igualment de dirimir els dubtes entorn les sempre controvertides notificacions

especialment en l’àmbit sancionador.

Festa Primavera
Si la primavera és sinònim de pluja… la Festa

de Primavera del GAJ no podia celebrar-se sense

aquest acompanyament. I així va ser… el passat

9 de maig, sota una pluja primaveralment

incessant es va celebrar a la sala Barkeno, la

Festa de Primavera '08. Al llarg de la celebració,

cloenda de la campanya de recollida de llibres

per a infants, es varen atorgar els premis al millor

relat abreujat. Pels qui no vau poder assistir, no

patiu, la Festa d'Estiu està aquí mateix!

Conferència:
Marc jurídic de l’urbanisme
a l’Ajuntament de Barcelona
El passat 22 d’abril, Enric Lambies Ortin, Director

Jurídic d’Urbanisme i Infraestructures de

l’Ajuntament de Barcelona va pronunciar una

magnífica conferència, la qual va estar marcada

per la claredat i la precisió del ponent en la seva

exposició i una participació molt activa de tots

els assistents.

Sopar - Col·loqui sobre el Tribunal Constitucional

Curs de tècnica d’expressió escrita
Amb una durada de 8 classes de 2 hores cadascuna, s’està impartint el curs de tècnica d’expressió escrita,

per la professora Irene Renau. Partint de textos d´Advocats reals, els alumnes treballen l’aprenentatge de

detecció d´errors habituals de redacció en els texts que elaborem en la pràctica diària. També es proporcionen

eines per a polir l’estil  dels textos i enriquir-los de manera correcte, d’acord amb la finalitat comunicativa

que tenen i la necessitat de cada advocat concret amb les normes lingüístiques actuals.

Quarta Edició del Curs de Comunicació Primer Nivell
Gran èxit de participació a la nova edició d’aquest curs impartit per Alex Mañas, que s’ha convertit

en un dels cursos amb més demanda del GAJ. Mitjançant aquest curs, no només es prepara als

advocats per a parlar en públic, controlant els nervis i potenciant les virtuts de cadascú, sinó que també

es contribueix al creixement personal de cada alumne, ensenyant-los a perdre la por a expressar

lliurement els seus pensaments i a guanyar confiança en un mateix.

Imagen Real
El pasado 15 de mayo de 2008 el Juzgado de Primera Instancia e Instrucción nº 3 de Toledo desestimó

la solicitud de medidas cautelares incoada por Telma Ortiz Rocasolano y Enrique Martín LLop contra

distintos medios de comunicación dirigida a prohibir la captación, publicación, distribución, difusión,

emisión o reproducción de su imagen por cualquier medio, a excepción hecha de las imágenes o

instantáneas tomadas en ceremonias oficiales o actos de carácter protocolario.

El Auto destaca que, contra lo que sostiene la actora, y de conformidad con la doctrina de Tribunal

Supremo y Tribunal Constitucional, la hermana de la futura reina de España no puede sino ser considerada

como persona de interés público. Destaca la juzgadora, además, la evidente contradicción en que incurre

la demanda cuando por un lado interesa la condición de particular sin proyección pública y “a renglón

seguido” se admite asistir a actos y ceremonias que sí tienen tal condición y que se excepcionan de la

aplicación de la medida.

Sin perjuicio del carácter notorio o no de la actora, lo cierto es que desde un punto de vista teórico,

acudir a una acción de carácter excepcional cual es la adopción de medidas cautelares no parece la

herramienta jurídica adecuada para el fin perseguido. En efecto, la naturaleza de las medidas cautelares

cuya adopción está sujeta a la existencia de un peligro concreto e inminente –periculum- ante una situación

específica y a la apariencia de buen derecho (además de la prestación de caución, que por cierto no

se prestó y es per se motivo de denegación de las medidas), no puede acoger una pretensión de efectos

tan genéricos como la de prohibir a futuro y a la práctica totalidad de los medios de este país, la captación

y publicación de cualesquiera imágenes de una determinada persona.

La admisión de las referidas medidas equivaldría a prejuzgar un supuesto hipotético e incierto de intromisión

ilegítima pues se partiría de que cualquier imagen o instantánea captada en el futuro vulneraría el derecho

fundamental de que se trate, con independencia de que se cumplan o no los requisitos previstos por la

norma para que se aprecie dicha vulneración.

Es decir, estaríamos creando una excepción a la aplicación de una norma de rango orgánico precisamente

dirigida, por un lado, a amparar las intromisiones ilegítimas que transgreden los límites establecidos en

la propia norma y, por el otro, a establecer las excepciones que aplican a aquellos casos en los que, en

protección de un interés público (derecho a la información), las personas de un cierto interés político,

cultural, social, etc. vean atenuados sus derechos precisamente con razón al interés que despiertan.

Claramente, una discriminación en toda regla.

A lo anterior no obsta que, evidentemente, desde un punto de vista de realidad social, se ponga de

manifiesto la existencia de una determinada categoría de personas que, por circunstancias ajenas a su

voluntad, se convierten en foco de interés para los medios y a la postre para la audiencia (que no

particularmente al revés), y por extensión sean consideradas de interés público pasando a ser víctimas

del acoso de algunos medios.

Por ello, siendo que la actual redacción de la L.O. 1/1982 no ampara situaciones como las que debe

soportar la actora, tal vez la solución pase por la adopción de otro tipo de medidas tales como -en su

caso- una revisión normativa (cuestión poco recomendable atendiendo al rango de la norma) o,

principalmente, una mayor sensibilización de nuestros juzgados y tribunales con el daño que provocan

las prácticas periodísticas denunciadas, considerando los beneficios que obtienen algunos medios con

su ejecución.

Sólo cuando las condenas se ajusten a la realidad social y mediática del momento

dispondremos de medios disuasorios eficaces frente a este tipo de prácticas totalmente

criticables desde cualquier punto de vista.

Sería interesante que los Juzgados

Contenciosos administrativos en materia de

extranjería, cuando mediante providencia solicitan

copias de la demanda  siguieran siendo permi-

sivos en la práctica con el número de copias a

solicitar reduciéndola a una sola y no a tres

unificando dicho criterio en todos los juzgados

contenciosos. Debemos tener en cuenta al pobre

abogado del turno de oficio a la hora de fotoco-

piar hasta tres veces las muy a menudo más que

extensas demandas con sus documentos adjun-

tos. No creo que multipliquemos sinceramente

el trabajo del oficial y en cambio reducimos los

gastos del joven abogado.

Anònim

Desde aquí me gustaría hacer un llamamiento

al Colegio para que mantenga la figura del bedel

en la flamante Ciudad Judicial, pues considero

que su presencia presta un excelente servicio a

todos los colegiados y no solo por el control y

orden de las togas, sino porque nos ayudan de

otras muchas formas, facilitándonos a los que

acudimos al juzgado nuestro trabajo diario.

Luis Capdevila • Col. 26.897

Sopar - Col·loqui sobre el Tribunal Constitucional
Una cinquantena de persones van participar el passat 5 de juny a la nit al sopar - col·loqui sobre el

Tribunal Constitucional que va organitzar el Grup d’Advocats Joves. Sota el títol de “Crisi al Tribunal

Constitucional?”, els ponents Francesc de Carrerras (Catedràtic de Dret Constitucional de la UAB) i

Alfons López Tena (Vocal del Consell General del Poder Judicial) van aportar la seva particular visió

dels últims esdeveniments que han situat aquest òrgan al centre de la polèmica política i jurídica. Les

recusacions de magistrats, el bloqueig que pateix la reforma de la institució, les previsions sobre la

sentència del Nou Estatut i, finalment, també, l’episodi més recent i les conseqüències que pot

comportar la mort sobtada d’un dels magistrats. Des d’aquestes línies volem aprofitar per agrair de

nou tant l’assistència dels magnífics ponents i de la nostra Decana Sílvia Gimenez-Salinas, com també,

la dels agrupats i col·legiats que van fer possible aquest acte.
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